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Zápis z jednání Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví                                
konaného dne 21. 9. 2023 od 17:00 do 19:00 hodin                                                                                        
v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 

 
Upozornění: 

Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise kulturní a 
komise cestovního ruchu, členy obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání 
by neměly být zveřejněny před konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

 

Přítomni: Aleš Rychlý, Jana Dumková, Alena Hejlová, Jana Jedličková, Dominik Malý, Jan Nohýnek, Petra 
Pavlovčíková, Pavel Sosnovec, Martina Bachová 

 
Nedostavili se: Tomáš Trkola 
Omluveni: Šárka Kovaříková, Miroslava Rydvalová, Petr Krejčí 

 
PROGRAM: 
 
1. Zahájení  
2. Představení klíčových akcí a aktivit jednotlivých organizací 
3. Partnerské město Figline e Incisa Valdarno 
4. Vánoční osvětlení v návaznosti na rekonstrukci VO v roce 2024 
5. Revitalizace parku v ulici Jana Švermy 
6. Koncept akce Mikuláš 
7. Přehled stavu připravovaných a realizovaných investičních akcí města v oblasti kultury, památek a 

cestovního ruchu 
8. Hodnocení Sousedské slavnosti 2023 
9. Témata od členů komise a veřejnosti 
10. Plán činnosti komise 

 
 

1. Zahájení 
Předseda komise přivítal přítomné členky a členy komisí. 
 
2. Představení klíčových akcí a aktivit jednotlivých organizací 

• Klub MH – D. Malý informoval o začátku sezony KPH a abonmá (nová kampaň na abonmá), připravují akce 

sv. Martin, vánoční akce, Jarmark (bude 9.12. a hlavní vystoupení ABBA), aktuálně běží Taneční (chybí 

kluci), byly předány informace o omezení v divadle vzhledem k rekonstrukci budovy KLUBu a o dokončené 

investice v kině (zázemí pro zaměstnance). 

• Klub dětí a mládeže – P. Pavlovčíková informovala o Dušičkové stezce v listopadu, která se bude ob rok 

střídat s Bludičkami v zámku, a o podpoře, kterou poskytnou při Vánočním jarmarku (prodejní místo škol 

v bude v KDM). 

• Muzeum – J. Dumková představila akce muzea – nejbližší akce Muzejní noc v Sokolovně 22. 9., probíhající 

výstava 160 let Sokola v Mnichově Hradišti do konce října, Významní zesnulí sokolové, adventní program 

pro školy (s otazníkem dle vyúčtování tepla), 24.10. komentované promítání k LIAZU v kině, informace o 

přestavbě hotelu Hrozen na muzeum.  

• Žijeme pro Hradiště – před Vánocemi tradiční vypouštění lodiček na Jizeru. 

• Knihovna – proběhla Noc literatury. 

3. Partnerské město Figline e Incisa Valdarno 
Členové komise byli seznámeni s uzavřenou dohodou o přátelství. Zhodnotili, že její body nejsou naplňovány. Z toho 
důvodu chtějí (podle znění posledního odstavce dohody) od spolupráce odstoupit.   
 

4. Vánoční osvětlení v návaznosti na rekonstrukci VO v roce 2024 
V roce 2024 se bude vyměňovat VO v ulici Víta Nejedlého, je potřeba určit do těchto míst Vánoční osvětlení a říci si, 
co dál.  A. Rychlý seznámil s problematikou a kalkulacemi. Většina komise se shodla pro to, aby se vánoční prvky 
umístily ob lampu a byly umístěny až na okraj města k Benzině a LDN. Rovněž se zmínilo opět použít a repasovat i 
vyřazené kusy osvětlení a vrátit je zpět do majetku. S použitím starých ozdob nesouhlasil pouze J. Nohýnek.  
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5. Revitalizace parku Jana Švermy 
V diskuzi řešeno sezení na pomníku, kterému je podle členů komise potřeba zabránit. Dále byl diskutován případný 

prvek na vstupu do parku se závěrem, že komise doporučuje prvek obnovit, přičemž konkrétní podobu by nechala 

na architektech.  

 

6. Koncept akce Mikuláš 
Proběhla diskuze o konceptu akce se závěrem, že je potřeba nový koncept z důvodu velké návštěvnosti a s cílem 

omezit návštěvnost z jiných měst, tzn. např. zpoplatnit akci pro návštěvníky.  

 

7. Přehled stavu připravovaných a realizovaných investičních akcí města v oblasti kultury, památek a cestovního 
ruchu 
A. Rychlý informoval o investičních akcích (na základě podkladů od M. Kulíkové). Podnět od M. Bachové – 
obnovení studánky na konci aleje na Horku.   

 
8. Hodnocení sousedské slavnosti 
A. Hejlová – hodnotí pozitivně 
J. Nohýnek – hodnotí pozitivně 
P. Sosnovec – otázka, zda oslovovat další firmy a spolky z okolí; otázka, proč tam byl stánek pracovní agentury; bylo 
vysvětleno, proč se platí za stánky s občerstvením 
D. Malý – je potřeba stanovit koncept akce a kdo za ni zodpovídá; je pro posun z amatérské stránky na profesionální 
úroveň; je pro prezentaci spolků z okolních měst 
P. Pavlovčíková – upozornila, že první roky se svolávala přípravná schůzka, to postupně ustalo a místní spolky a 
školy nikdo neoslovil 
J. Dumková – veliké mezery mezi stány (shodují se s P. Pavlovčíkovou), program byl zveřejněn pozdě včetně letáčků 
 
9. Témata od členů komise a veřejnosti 
Stolpersteine – muzeum se snažilo zjistit podrobnosti, bylo by na vedení města, zda se rozhodne do projektu 
zapojit. 
Info o tom, že se rekonstruuje sál u Kvapilů.  
Muzeum řeší doplnění výstavy do věže o další roky.  

 
10. Plán činnosti komise 
Termín dalšího setkání komise nebyl určen, bude navržen emailem.  

 
 
Komise přijala tato usnesení: 
 

1. Kulturní komise doporučuje radě města vypovědět dohodu o přátelství s partnerským městem Figline e 
Incisa Valdarno v Itálii. Důvodem je nefunkční spolupráce a velká vzdálenost. Doporučuje hledat 
partnerské město na Slovensku. 
 

2. Kulturní komise doporučuje radě města repasovat současné zelené vánoční osvětlení z roku 1997 
(vločka, kometa, stromek) v kompletním počtu. 
 

3. Kulturní komise doporučuje radě města umístění vánočního osvětlení po obnově veřejného osvětlení po 
celé délce ulic ob lampu – Víta Nejedlého od náměstí po Benzinu a Turnovská od náměstí po LDN. 
  

4. Kulturní komise doporučuje radě města zařadit finance na repase vánočního osvětlení do rozpočtu na rok 
2024, aby proběhlo současně s výměnou VO v ulici Víta Nejedlého. 
 

5. Kulturní komise doporučuje radě města ponechat pomník Obětem bojů za svobodu v současném stavu a 
pouze ho ošetřit a znemožnit sezení na soklu například zasadit kolem půdo pokryvné rostliny. 
 

6. Kulturní komise doporučuje radě města zařadit do projektu obnovy parku ulice Jana Švermy vytvoření 
prvku do čela parku, jeho podoba by měla být dle návrhu architektů. 

 
7. Kulturní komise doporučuje radě města umístit poesiomat na konec aleje na Horku, dle návrhu 

místostarostů města. 
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8. Kulturní komise doporučuje zpoplatnit akci Mikuláš za cenu 50 Kč/dítě. 
 

9. Kulturní komise doporučuje radě města rozhodnout o připojení k projektu Kamenů zmizelých 
(Stolpersteine), podklady předloží radě města muzeum. 

 
 

 
 
 
Zapsali: Aleš Rychlý a Martina Kulíková, 21. 9. 2023 
Rozesláno: 23. 10. 2023 
 
Obdrží dle e-mailového rozdělovníku: 
členové Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví a odbor Kanceláře vedoucího úřadu. 
 
 
 


